
  
 
 
 

DSIM bestyrelsesmøde 24. januar 2024 kl. 17.30-19.00 
 

Teams. 
 

R E F E R A T 
 
 
 
Til stede : Pia Kannegaard, Mads Hornum, Vibeke Gottlieb, Jacob Wium Bjerrum,  

Tavs Quist, Annette Schlemmer, Anne Louise Tølbøll Sørensen  
 
Afbud : Jesper Kjærgaard, Vakant (Dansk Selskab for Endokrinologi) 
 
Referent : Anne Louise Tølbøll Sørensen 
 

1. Orientering 
Ingen kommentarer. 

 
2. Hagedornmødet 2024 – prisvinder og oplæg 

Drøftet det uhensigtsmæssige i at Marie & August Krogh Prisen og 
Hagedorn Prisen tilfalder samme kandidat, og hvad der kan gøres for 
fremadrettet at undgå dette. Pia og Mads udfærdiger udkast til Novo 
Nordisk Fonden. 
 
Hvad angår Hagedorn Prisen er hverken prismodtager eller 
specialeselskab vendt tilbage på mail om udpegning. Prisvinder endnu 
ikke annonceret fra Novo Nordisk Fonden.  
 
Foredragsholdere til mødet er nu på plads, både fra specialeselskaber 
og foredragskonkurrencen.    
 



Ved afvikling af mødet assisterer Anne Louise med at annoncere 
foredragsholdere og sikre tidsplanen, Tavs afvikler 
foredragskonkurrence inkl. stemmeoptælling, Pia og Martin 
Ridderstråle begrunder valg af prismodtager. 

 
 

3. Generalforsamling 
Sekretæren (Eva Valmod) fremsender indkaldelse til alle medlemmer 
min. 14 dage før afholdelse af generalforsamlingen.  
 
Det forventes, at uddannelsesudvalget vil fremsætte forslag til 
vedtægtsændring.  
 
Jf. sidste års generalforsamling og ønske fra medlemmer om at DSIM 
anvender de økonomiske midler, der rådes over, drøftes forslag om at 
uddannelsesprisen øges fra 30.000 til 50.000 kr i en periode fra 2025-
2030, hvilket der er økonomi til. Enighed om at stille forslag herom.  
Kriterier for indstilling til uddannelsesprisen rundsendes af Pia.  
 
Kontingent til DSIM fastholdes uændret.  
 
Budget for 2024 næsten færdigt, Vibeke rundsender dette til 
bestyrelsen. Vær opmærksom på snarlig rundsendelse af årsregnskab 
for 2023 til digital underskrift.  
Vibeke fremlægger årsregnskab ved generalforsamlingen, gerne på 
skærm.  
 
Liste over bestyrelsesmedlemmer opdateres, alle tilstedeværende 
tilkendegav at ville fortsætte i DSIM bestyrelse næste år. Selskaberne 
bedes konfirmere at også suppleanter fortsætter uændret. 
Bestyrelsesplads for Dansk Endokrinologisk Selskab står fortsat 
vakant, suppleant ønsker ikke at indtræde i bestyrelsen.   
 
Det aftales at bestyrelsen mødes 30 min før generalforsamling til 
morgenmad og sidste planlægning.  
 
Bestyrelsesmedlemmer bedes også tilmelde sig årsmødet.  

 
 

4. Bestyrelsesmøder 
Kommende møder: 



• DSIM Årsmøde/Hagedorn Pris inkl. generalforsamling, 
d.01.03.24 kl 8.30 – 18 med efterfølgende reception, Novo 
Nordisk Fonden, Tuborg Havnevej 19, 2900 Hellerup. 

 
• Konstituerende bestyrelsesmøde d.16.04.2024 kl 16.00-18.00 i 

Biblioteket på Nefrologisk Afd. 2132, Inge Lehmans vej 7, 2100 
Kbh Ø. Drøftelse af emne til Hagedorn Mødet 2025 samt 
årshjul. Evt. programpunkter sendes til Anne Louise.  

 
5. Eventuelt 

Pia refererede fra uddannelsesudvalgets temadag afholdt d.06.12.23 
med fokus på revision af speciallægeuddannelsen jf. 
Sundhedsstyrelsens rapport ”Fremtidens speciallæge – ændring af den 
lægelige videreuddannelse”. Særdeles velbesøgt og velplanlagt møde. 
Claus Malta Nielsen, enhedschef i SST berettede bla. om 
tidsperspektivet for revision af speciallægeuddannelsen, som synes at 
trække ud. Man afventer rapport fra SST, som igen afventer udfald af 
bla. Strukturkommissionen. Formentlig længere tidshorisont.  
 
Drøftet at SST-rapporten aldrig blev modtaget i 
DSIM/uddannelsesudvalget under høringsperioden, årsag uklar. 
 
På temadagen afholdtes gruppearbejde med mange konstruktive 
forslag til en større revision af kursusrækken, herunder med fokus på 
tværfaglig og tværsektorielt samarbejde. Referat afventes.  

  
 

 


